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ТРАГЕДІЯ. ПОДВИГ. ЗАСТЕРЕЖЕННЯ

ДЕРЖАВА МАЄ ЗАХИЩАТИ СВОЇХ ЗАХИСНИКІВ

І ось чергова акція протес-
ту — пікетування будівлі Мі-
ністерства фінансів України,
що по вулиці Межигірській у
Києві. Серед вимог пікету-
вальників — зустріч з керів-
ництвом міністерства щодо
термінового погашення за-
боргованості за 2014 рік з
фінансування бюджетних про-
грам «Підтримка екологіч-
но безпечного стану у зо-
ні відчуження і безумовного
(обов’язкового) відселення»,
«Виконання робіт у сфері
поводження з радіоактивни-
ми відходами неядерного
циклу, будівництво комплексу
«Вектор» та експлуатація його
об’єктів», а також «Підтримка у
безпечному стані енергобло-

ків і об’єктів «Укриття» та захо-
ди щодо підготовки до зняття
з експлуатації Чорнобильської
АЕС». Залишилося невиріше-
ним питання державного фі-
нансування витрат Пенсійному
фонду України за нарахування
та доставку пільгових пенсій
(за Списком №1) працівникам
підприємств зони відчуження.

Як запевнили організато-
ри акції протесту, керівництво
Міністерства фінансів України
не виконало рішення урядово-
го комітету від 16 січня 2015
року про термінове погашення
заборгованості перед підпри-
ємствами зони відчуження.

«З 2014 року держава
заборгувала нам понад 100
млн. грн. А це майже 40 млн.
грн. заробітної плати, решта
— кошти на забезпечення гос-
подарської діяльності — опла-
та за електроенергію, газ,
продукти харчування. Борги
Пенсійному фонду України на
добавку пільгових пенсій тіль-
ки на «Чорнобильському спец-
комбінаті» за минулий рік ста-
новлять 8 млн. грн. 130 млн.
грн. — заборгованість по Чор-
нобильській атомній елект-
ростанції, — каже провідний
експерт Чорнобильської об’єд-
наної організації профспілки
Геннадій Михайлюк. — Ми
проводили конференції, писа-
ли листи, зверталися у всі
інстанції, щоб якось розв’яза-
ти цю проблему. Внесли в про-

ект постанови до Верховної
Ради України під час парла-
ментських слухань про пога-
шення боргу, про фінансуван-
ня урядових програм. Після
січневої акції протесту під сті-
нами Кабміну було прийнято
рішення урядового комітету,

яке зобов’язувало Мінфінансів
України погасити борги, але
жодних зрушень немає досі.
Тому на Раді голів первин-
них профспілкових організацій
Чорнобильської ООП дійшли
висновку провести пікетуван-
ня біля будівлі Міністерства
фінансів України.

Така критична ситуація
у зоні відчуження склалася
ще й тому, що, фактично,
Державне агентство з управ-
ління зоною відчуження не в
змозі вирішувати будь-які
питання, бо відсутнє керів-
ництво, залишилися тільки
начальники секторів, які не
мають жодних повноважень,
навіть права підпису доку-

ментів. Отож усі важелі по
захисту працівників узяла на
себе об’єднана організація
на чолі з Представником
Атомпрофспілки України в
ЧООП Миколою Тетеріним.

Хоч як прикро про це каза-
ти, але навіть заходи, присвя-

чені 29-м роковинам з дня
трагічних подій на Чорно-
бильській АЕС, проводили без
жодного представника адмі-
ністрації зони відчуження. Ми
організували концерт-реквієм
для людей, які відпрацювали
на наших підприємствах не
один десяток років. У виступах
ветеранів звучала образа на
адресу керівництва не тільки
тому, що нема кому розв’я-
зувати болючі проблеми, а й
подякувати ліквідаторам за
їхню героїчну працю».

Геннадій Михайлюк роз-
повів і про те, в яких умовах
нині доводиться працювати
у зоні відчуження. Півтора
місяця тому перекрили теп-

лопостачання, гарячу воду,
бо ДСП «Чорнобильський
спецкомбінат» має 22 млн.
грн. боргу за газ. Працівник,
який трудиться в умовах
радіації, не має можливості
навіть нормально помитися.
До лазні, яку відкривають на
одну годину, шикується чер-
га. А після того люди повер-
таються в неопалювальні
гуртожитки. Чи можна нор-
мально працювати, коли в
приміщеннях температура
повітря плюс вісім градусів?

«Головна наша проблема
— це борги за минулий рік, —
продовжує розмову Пред-
ставник Атомпрофспілки в
ЧООП Микола Тетерін. — У

нас є Протокол розпоряд-
ження Кабміну за підписом
Арсенія Яценюка, датований
16 січням поточного року. Там
чітко сказано, що до 1 лю-
того Мінфінансів, Держказ-
начейство, Мінекономіки та
Мінекології мають знайти ви-
хід із ситуації, що склалася.
Та ніхто нічого досі не вирі-
шив. Ми наполягали на тому,
щоб були внесені зміни у
бюджет і це було б закон-
но. Але бюджет зверстано
без наших пропозицій. Тому
зараз зробити щось буде
дуже складно, ми це розуміє-
мо. Та це вже не наші проб-
леми, який шукатимуть вихід.

(Закінчення на 2-й стор.)

Буде увага до чорнобильських проблем —
знайдуться і кошти для їх розв’язання
У цьому переконані працівники зони відчуження, які пікетували
Міністерство фінансів України 24 квітня 2015 року

Від початку року вже вдруге збираються на акцію про-
тесту працівники зони відчуження. У січні вони вимагали
повернути зароблені кошти під стінами Кабінету Міністрів
України (див. «АУ» від 29.01.2015 року). Тоді їх запевнили,
що всі питання будуть вирішені до лютого. Не хотілося б
нагадувати, скільки обіцяного чекають. І хоча це не ті усім
відомі в прислів’ї три роки, але три місяці спливли. 

Мабуть, одними з перших,
хто розпочав виконувати ці
заходи, була Чорнобильська
ООП, КОД «Дозвілля» ДСП
«Чорнобильський спецкомбі-

нат» та КФК «Прип’ять». Тра-
диційно у м. Чорнобиль прой-
шов І тур відкритих змагань
на Кубок ДАЗВ України, при-
свячених пам’яті Героїв Чор-

нобиля. З 17 березня по 8 квіт-
ня 2015 року на спортивних
майданчиках відбулися від-
криті змагання з бадмінтону,
волейболу, настільного те-
нісу, міні-футболу, шахів, ша-
шок, російського більярду. 

У змаганнях брали участь
команди ДСП «Чорнобильсь-
кий спецкомбінат», ДСП
ЦППРВ, 2-ДПРЗ, ІПБ АЕС,
ДП «Промінвест», ДП ЦОТІЗ.
Загалом у змаганнях взяли
участь більш як 200 спортсме-
нів-аматорів, 52 з яких стали
переможцями та призерами в
особистих та командних зма-
ганнях і були нагороджені дип-
ломами та грошовими винаго-
родами. 

Одночасно, у Будинку
культури м. Чорнобиль, під
керівництвом Т. Борисенко,
доповнювалася новими ви-
творами майстрів-аматорів
зони відчуження постійно
діюча виставка робіт, про-
водилися репетиції гуртка
художньої самодіяльності.

У підготовці до цієї сум-
ної дати доклали величезних
зусиль і підприємства зони
відчуження. Були проведені
роботи з благоустрою те-
риторії м. Чорнобиль, зроб-
лено косметичний ремонт
пам’ятників та меморіаль-
них комплексів зони відчу-
ження.
(Закінчення на 2-й стор.)

26 квітня 2015 року громадськість України, учасни-
ки ліквідації наслідків аварії на Чорнобильській АЕС
відзначили сумну дату — 29-ті роковини з дня Чорно-
бильської катастрофи.

Не оминула ця подія й епіцентр радіаційного лиха —
зону відчуження, де здійснюють свою діяльність підпри-
ємства, які залучені до виконання державних програм з
мінімізації наслідків Чорнобильської катастрофи.

Заздалегідь Державне агентство України з управ-
ління зоною відчуження (ДАЗВ України), за узгоджен-
ням з Чорнобильською об’єднаною організацією
профспілки, розробило та затвердило План організа-
ційно-технічних, інформаційних та культурно-масо-
вих заходів, пов’язаних з 29-ми роковинами аварії на
ЧАЕС.

У день 29-х роковин Чорнобильської трагедії
Президент відвідав Чорнобильську атомну електро-
станцію.

Глава держави вшанував пам’ять Героїв Чорнобиля
покладанням квітів до пам'ятника біля адміністративного
корпусу станції. Президент підкреслив, що Україна завжди
буде пам’ятати героїчний подвиг тих, хто врятував життя
людей. «Сьогодні ми, українці, продовжуємо нести на
своїх плечах основний тягар Чорнобильської катастро-
фи. А її трагічні наслідки, що переживають наші громадя-
ни, вочевидь, не даватимуть нам спокою ще багато
років», — підкреслив глава держави.

Президент оглянув об’єкт «Укриття» та зону монтажу
нового безпечного конфайнмента над аварійним 4-м бло-
ком, на якому зараз проводять перший етап стикування
західної та східної частин.

Генеральний директор Державного спеціалізованого
підприємства «ЧАЕС» Ігор Грамоткін поінформував
Президента про основні етапи та перебіг будівництва
конфайнменту, яке проводить французький консорціум
Novarka на кошти фонду, який фінансують 28 країн-доно-
рів за адмініструванням ЄБРР.



26 квітня 2015 року о
23.30 у зоні відчуження
почалася пожежа. На 28
квітня полум’ям охоплено
майже 2000 га. Горять лісові
масиви, сухостій, трава в
районі Іллінців, Стечанки,
Буряківки, Чистогаловки, Ко-
пачів, Рудні-Іллінецької, ін-
ших колишніх поселень. До
боротьби з пожежею залу-
чені працівники лісових по-
жежних станцій ДСП «Чор-
нобильський спецкомбінат»
та екіпажі пожежної части-
ни. Причини загоряння уточ-
нюються. За даними ДСП
«Чорнобильський спецком-
бінат», пожежа перебуває у
стадії локалізації. За даними
контролю, потужність експо-
зиційної дози не перевищує
показники за останній тиж-
день. Має місце збільшення
концентрації радіонуклідів у
повітрі. Контрольні рівні (для
цієї території) за показника-
ми вмісту радіонуклідів у по-
вітрі та потужності дози не
перевищені.

Оперативний штаб при
ДАЗВ України готує інфор-
мацію для ЗМІ (інформація
постійно уточнюється).

Що ускладнює роботу:
відсутність пального у по-

жежній частині. Все це скла-
лося у зв’язку з катастро-
фічним недофінансуванням
підприємств, установ та ор-
ганізацій у зоні відчуження. І
хоча на сьогодні величезни-
ми зусиллями Атомпроф-
спілка України домоглася
виділення коштів на фінансу-
вання підприємств зони від-
чуження, але через трива-
ле непризначення керівника
ДАЗВ України, на якому та-
кож наполягала Профспілка,
сьогодні за цієї надзвичайної
ситуації нікому в цьому орга-
ні виконавчої влади підписа-
ти потрібні документи.

Від редакції: про на-
слідки, висновки й уроки
найстрашнішої пожежі від
1992 року у зоні відчужен-
ня, що на 29 квітня 2015
року ще не подолана, ми
дізнаємося дещо пізніше.
Але той факт, що першими
забили на сполох про ве-
личезне стихійне лихо са-
ме атомпрофспілкові пов-
преди у зоні відчуження —
лідер Чорнобильської об’єд-
наної організації Микола
Тетерін і його соратник
Геннадій Михайлюк, голо-
ва профкому ДСП «Чорно-
бильський спецкомбінат»

Валентин Рижук та заступ-
ник Голови Атомпрофспіл-
ки України Павло Прудні-
ков, є незаперечним. Їхні
перші тривожні повідом-
лення телефоном отримав
офіційний орган Атомпроф-
спілки — редакція газети
«Атомник України», яка опе-
ративно сповістила за елект-
ронними адресами цент-
ральні ЗМІ й агенції про
масштабну пожежу на ра-
діаційно забрудненій тери-
торії.

І надалі розголос редак-
ції про оперативну уточнену
обстановку з передової «по-
жежного фронту» не припи-
нявся. Інформаційний про-
рив стався, все-таки. На цю

надзвичайну подію попо-
лудні 28 квітня відреагувало
найвище керівництво краї-
ни. Здавалося б, проблеми,
пов’язані з ліквідацією на-
слідків аварії, відійшли на
другий план через війну на
східних кордонах країни,
проте Чорнобиль строку
давності не має. Атомпроф-
спілка України учергове ка-
тегорично наголошує, що
уряд країни надскладний
комплекс проблем зони
відчуження підміняє згуб-
ною практикою обмежен-
ня/зменшення фінансуван-
ня, зниження соціальних
стандартів і гарантій, ско-
рочення чисельності пра-
цівників.
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ДЕРЖАВА МАЄ ЗАХИЩАТИ СВОЇХ ЗАХИСНИКІВ!

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Накоїли справ торік, те-
пер нехай виправляють. 133
млн. грн. «поцупили» зі спе-
ціального фонду і не повер-
нули. Навіть не зареєструва-
ли їх як заборгованість. Про
що далі казати? З другого
кварталу поточного року
перекинули нам кошти на
перший квартал, таким чи-
ном ми змогли повернути
працівникам частину боргів
із заробітної плати. Але ж це
незаконно! На якій підставі
директор підприємства по-
вертає борги минулорічні за
рахунок бюджету поточного
року? Це ж порушення за-
кону. Якщо так триватиме
надалі, то як ми будемо пра-
цювати у третьому, четвер-
тому кварталі?»

У пікетуванні будівлі Мін-
фінансів взяли участь пред-
ставники майже усіх ко-
лективів підприємств зони
відчуження на чолі з голова-
ми первинних профспілкових
організацій. Микола Новго-
родський, голова профкому
первинної профспілкової ор-
ганізації державного підпри-
ємства з поводження з РАВ,
наголосив, що працівники
вийшли на акцію протесту з
законними вимогами — по-
вернути чесно зароблені кош-
ти. Люди у відчаї, бо вчасно

отримати заробітну плату для
них — це матеріально захис-
тити свої сім’ї у такий склад-
ний і економічно напружений
період. Він висловив споді-
вання, що до вимог Атом-
профспілки прислухаються
можновладці. Фактично, вона
сьогодні єдина, хто захищає
права працівників зони відчу-
ження, бо чиновники Держ-
агентства відсторонилися від
цієї місії, жодного їхнього
представника не було і серед
пікетувальників. 

Доки спілчани чекали ре-
акцію представників Мінфі-
нансів на свою акцію протесту,
ми поспілкувалися з членом
ЦК Атомпрофспілки Миколою
Бугаєнком, головою первин-
ної профспілкової організації
автотранспортного підприєм-
ства. У його словах ніби скон-
центровано біль людей, які
віддали своє здоров’я, кращі
роки життя важкій і ризикова-
ній роботі у зоні відчуження.
«Автотранспортникам призу-
пинено фінансування і незаба-
ром можуть призупинитися
основні роботи, — каже Мико-
ла Олексійович. — Понад 130
бортів з радіоактивними відхо-
дами накопичилося, які ми не
можемо вивезти. Транспорт
старий, розбитий, нічого но-
вого не закупляється, хоча
існує закон про те, що понов-
лення транспорту на п’ять від-

сотків має відбуватися щоро-
ку. Нині на одному ентузіазмі
щодня вивозимо із тимчасо-
вих могильників по 50 кубіч-
них метрів радіоактивного
бруду, якого ще тисячами не
захоронено.

Зона відчуження — довіч-
на, бо нікуди та радіація не
ділася, як намагається нас
дехто переконати у цьому. До
нас приїжджають іноземці і
фіксують на своїх дозиметрах
справжній її рівень, а наші за-
мовчують істинну дозу, скільки
її отримує кожен працівник,
усім пишуть 0,01. Це теж про-
блема. І на неї треба звертати
увагу.

За останні роки ми не
повернули у господарське
призначення жодного гекта-
ра землі. Є такий «цікавий»
вислів: ми підтримуємо в
екологічно безпечному стані
зону відчуження. Як це мож-
на радіацію підтримувати в
екологічно безпечному ста-
ні? З нею треба боротися,
локалізовувати.

Найголовніше, що нам по-
трібно, — це увага до чорно-
бильських проблем, які існу-
ють. Тоді будуть і гроші. У 1986
році ми до грудня збудували
саркофаг, бо тоді вся країна
кинулася на подолання на-
слідків найстрашнішої аварії. 

Зараз за спинами тих, хто
зібрався під стінами Мініс-

терства фінансів, стоїть кілька-
тисячний колектив, у кожного
сім’я, яку треба утримувати. Я
прийшов у Чорнобиль у 32
роки, зараз мені 61. Чорно-
биль пройшов крізь мене і маю
право вимагати уваги на дер-
жавному рівні до таких, як я. А
в дійсності що? Я протягом 29

років ліквідації аварії щомісяця
добровільно відраховував у
Пенсійний фонд зі свого заро-
бітку ті відсотки, що передба-
чені законом. Я чесно заробив
пенсію. Аж раптом за вказів-
кою уряду до мене залізли у
кишеню і крадуть мої особисто
відкладені на старший вік
гроші. Знайомий америка-
нець запитує: у вас що, не пра-
цює судова система, чому
вона не реагує, не реагує
Президент? Не можна обди-
рати людей, а тим паче лікві-
даторів. Вони поклали своє
життя і здоров’я тут. У нас в
автотранспортному господар-
стві понад 70 моїх колег мого
віку уже не стало. Бо ми днями
і ночами возили бетон на
атомну станцію, яка вибухну-
ла. Засинали від утоми за кер-
мом, але робили свою справу.

Скільки болючих питань у
наших колективів накопичило-
ся! Ще пару років такого жит-
тя — і не буде транспортних
послуг. «Помре» у зоні відчу-
ження і лікувально-профілак-

тичне харчування, бо ціни на
продукти постійно підвищу-
ються. А на 6 грн. 50 коп.
пообідати можна?

За відсутності керівництва
Держагентства з управління
зоною відчуження вирішення
усіх проблем лягло на плечі
нашої об’єднаної організа-
ції на чолі з Представником
Атомпрофспілки Миколою Те-
теріним».

«Ми не герої сьогодніш-
нього дня, герої нині бійці АТО і
ми це розуміємо, — розмірко-
вує голова профкому Енерго-
виробничого комплексу ДСП
«Чорнобильський спецкомбі-
нат» Олена Чернецька. — Але
ж ми свого часу врятували світ
від радіаційного лиха, у ней-
мовірно короткі терміни спо-
рудили саркофаг. А тепер стої-
мо тут, під стінами урядовців, і
вимагаємо зароблене чесною
працею. А де гарантія, що зго-
дом так само не стоятимуть
під ось такими стінами учасни-
ки війни, названої антитеро-
ристичною операцією, вима-

гаючи виконання законів дер-
жавою, яку вони захищали?
Жодної гарантії немає, судячи
з того, як обходяться нині з
нами… 

Через більш як годину пі-
кетування до протестувальни-
ків вийшла чиновниця і запро-
понувала створити ініціативну
групу для переговорів. Ще
півгодини часу — і Микола
Тетерін відзвітував про ре-
зультати зустрічі із заступни-
ком директора департаменту
техногенної безпеки Мініс-
терства фінансів Артемом
Наворотовим, який курирує
чорнобильські питання. А вже
пізніше стало відомо, що Мі-
ністерство фінансів здійснить
наближення фінансування
державних програм: 5 млн.
грн. виділить на квітень і 20
млн. грн. — на травень. А та-
кож вноситиме пропозиції до
Закону України «Про зміни до
Державного бюджету Украї-
ни на 2015 рік».

Людмила ГАП’ЮК
Фото Миколи ВАРЧИНОГО

Буде увага до чорнобильських проблем —
знайдуться і кошти для їх розв’язання

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Основні заходи з відзначення  29-х роковин з дня Чорнобильської
катастрофи розпочалися 22 квітня з покладання квітів до меморіалів
та пам’ятних знаків керівниками та працівниками підприємств, уста-
нов та організацій зони відчуження. 

Протягом дня на підприємствах проводилися зустрічі з ветера-
нами, колишніми працівниками-учасниками ліквідації наслідків
аварії на ЧАЕС. 

Надвечір у Будинку культури відбувся концерт-реквієм за участю
представників трудових колективів та аматорів зони відчуження. Що
було несподіваним у цьому дійстві? У ньому вперше не брали участь
керівники ДАЗВ України. Працівники розуміли, що відсутність началь-
ника Агентства наклала свій відбиток на проведення чорнобильських
заходів, проте не змогли пояснити один одному, чому жоден з керівни-
ків середньої ланки ДАЗВ України не знайшов мужності та хоробрості
виступити перед працівниками, ліквідаторами аварії на ЧАЕС, ветера-
нами праці зі словами подяки за їх героїчну працю, чому не були
заохочені працівники за їх особистий внесок у справу ліквідації наслід-
ків аварії, хоча і наказ ДАЗВ України був підготовлений та грамоти над-
руковані. Організація та проведення цього заходу лягли на плечі проф-
спілки та художнього колективу аматорів зони відчуження.

Та, незважаючи на це, концерт-реквієм відбувся. Він розпочався з
виконання Гімну України та хвилини мовчання на вшанування пам’яті
загиблих  ліквідаторів аварії. Своїх колег, ліквідаторів та працівників
підприємств зони відчуження, привітали К. Федосенко, М. Бугаєнко,
М. Джола, М. Малишев.

Після виступів представників трудових колективів розпочалася
художня частина, яку відкрила Л. Мирошниченко віршем «Чорно-
бильська балада». Її виконання викликало спогади у чорнобильців, у
багатьох присутніх з’явилися сльози на очах. У виконанні аматорів
зони відчуження Т. Борисенко, С. Вишнявського, В. Лукашенка, С.
Бутківської, А. Гнатюка, О. Дем’яновського звучали пісні та вірші, які
нагадували минулі роки, героїчну працю, а також вшановували
пам’ять загиблих. Один тільки перелік пісень може передати той
настрій, який панував у залі, а це й «Не покидайте нас, друзі», «На
братських могилах», «Близькі люди», «Ніжність» «Нас б’ють, ми літає-
мо». Завершився концерт-реквієм піснею «Україно» у виконанні
Т. Борисенко.

Від імені Чорнобильської ООП була висловлена подяка всім
учасникам ліквідації наслідків Чорнобильської катастрофи за їх
самовіддану працю, працівникам, які продовжують виконувати
роботи в зоні відчуження та знайшли можливість взяти участь у
пам’ятних заходах, аматорам зони відчуження за чудовий вечір,
наповнений спогадами.

Ось і пройшли дні Пам’яті у м. Чорнобиль. Попереду 30-ті роко-
вини з дня Чорнобильської катастрофи. Хочу побажати всім працюю-
чим міцного здоров’я, витримки. А тим, хто покинув нас, — вічна
пам’ять.

Геннадій МИХАЙЛЮК,
провідний експерт Чорнобильської ООП

м. Чорнобиль

ТРАГЕДІЯ. ПОДВИГ. ЗАСТЕРЕЖЕННЯSOS — ЧОРНОБИЛЬ

Велика пожежа у зоні відчуження

Реплика
Конечно, СЕЙЧАС, оснований для паники нет, нако-

нец-то серьезно люди работают, НО... Почему наши пред-
ставители в Чернобыле звонили нам в ЦК Атомпроф-
союза еще в 8.00 утра 28-го и говорили о том, что пожар
не локализован и тем более не потушен (как сообщали
СМИ), площадь разрастается, у пожарных нет топлива
(денег нет с начала года), к очагам подобраться невоз-
можно (дороги заросли, а для их расчистки денег нет
годами). Звоним в Минэкологии — отвечают, мол, нам
такой информации не поступало. В ГАЗО Украины —
вообще никто трубку не берет по одной простой причине:
председатель Агентства по управлению зоной отчужде-
ния уволен еще 8 апреля и до сих пор не назначен даже
вр.и.о. То есть в Агентстве до сих пор нет НИ ОДНОГО
руководителя с полномочиями управления и правом под-
писи. Мы стали бомбить информагентства, звонить на
горячую линию в Кабмин, в фейсбуке поднимать волну. И
только после обеда началось какое-то подобие шевеле-
ния. А зона возгорания тем временем расширялась и
пришлось людям прилагать героические усилия по ее
локализации. В общем все произошло так, как обязано
было произойти. Полное игнорирование ГОДАМИ про-
блем зоны отчуждения, отсутствие финансирования даже
самых необходимых статей затрат: ЗАРПЛАТА (задолжен-
ность в несколько месяцев), электроэнергия, вода, тепло,
ГСМ, отсутствие руководства Агентства — все это совер-
шенно логичным образом вылилось в катастрофу, кото-
рую к тому же пытались замолчать и минимизировать.

Павел ПРУДНИКОВ,
заместитель Председателя Атомпрофсоюза Украины
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ВЛАДА, РОБОТОДАВЦІ, ПРОФСПІЛКИ: ШАНС ДЛЯ ДІАЛОГУ?

На початку роботи міністр соціальної
політики П.В. Розенко оголосив про те,
що від сьогодні соціальний діалог у країні
має стати реальним.

А.П. Яценюк у своєму виступі, з яко-
го розпочалося засідання НТСЕР, також
проголосив про особисту готовність до
ведення конструктивного діалогу як з
роботодавцями, так і з профспілками, і
також оголосив про початок відновлення
соціального діалогу в інтересах громадян
України.

Після виступу прем’єра було надано
час для виступу заступнику Співголови
НТСЕР з профспілкової Сторони С.М.
Кондрюку, який закликав усіх учасників
засідання до запровадження соціального
діалогу, що має відповідати європей-
ським та світовим традиціям. Він нагадав,
що найвищі посадовці передових держав,
у тому числі і США, виступаючі публічно,
обов’язково включають до своїх промов
дані, що характеризують стан розвитку
ринку праці в країні.

С.М. Кондрюк привернув увагу при-
сутніх до масштабів і глибини бідності в
Україні, а звертаючись до А.П. Яценюка,
наголосив на тому, що працююча людина
не повинна бути бідною, як це відбуваєть-
ся зараз в нашій країні, що є недоречніс-
тю, бо в такому разі працювати в Україні
стає недоцільним.

Він також зазначив, що йому особис-
то у виступі прем’єра на засіданні НТСЕР

не вдалося почути жодних позитивних
соціальних орієнтирів для людей, зокре-
ма, як буде змінюватись ринок праці, а
також оцінив політику дешевої робочої
сили як антисоціальну й навіть злочинну.
С.М. Кондрюк зачепив у своєму виступі
й питання зростання заборгованості у
зарплатах і оголосив основні пропозиції,
напрацьовані профспілками для подо-
лання соціальної несправедливості в
країні.

У своєму коментарі підсумків роботи
НТСЕР Співголова Національної ради від
профспілкової сторони, Голова ФПУ Г.В.
Осовий сказав:

— Починається відновлення реально-
го діалогу, коли він буде вестись за при-
сутності тих осіб, які беруть або готують
управлінські рішення, тоді буде реальна
робота з вирішення проблем. Тоді буде
так: ми слухаємо-обговорюємо-домов-
ляємося і приймаємо рішення, від чого
отримуємо усім потрібний результат.

Сьогодні, за оцінкою Г.В. Осового,
нарешті було зроблено той вкрай не-
обхідний крок з боку уряду, з боку робо-
тодавців і профспілок для вирішення
надзвичайно важливих негайних питань
для суспільства.

Ми взялися за розгляд і вирішення
масштабного питання — узгодження
позицій стосовно дій щодо економіч-
ного  і соціального розвитку країни на
2015–2016 роки. Мені видається, —

підкреслив Голова ФПУ, — що участь
прем’єра у сьогоднішній дискусії — це
позитивний знак.

— Сьогодні Сторони виказали своє
бачення, свої пропозиції з перспектив
розвитку держави, і ми побачили, що
існує розуміння, як діяти в таких склад-
них умовах, — вважає  Г.В. Осовий. —
Наразі немає простого рецепту, але
ухилення від розв’язання сучасних
непростих проблем може спровокува-
ти соціальні вибухи, — на цьому акцен-
тувала увагу профспілкова Сторона і
головний мотив виступу Співголови
НТСЕР про те, що ми як представники
найманих працівників вимагаємо по-
вернутися до них обличчям — до тих
людей, хто насправді створює ВВП,
відраховує податки в держбюджет, хто
фінансує оборону, і утримує, врешті-
решт, владу.

Тому профспілкова сторона запро-
понувала вважати сьогоднішнє засі-
дання як перший етап обговорення цієї
тематики, створити робочі групи за
напрямами та взяти до роботи усі про-
позиції, що пролунали, попрацювати
кілька тижнів, виробити консенсусні
підходи до розв’язання питань і про-
вести другу частину засідання НТСЕР у
середині травня цього року, щоб вона
видалась результативною, щоб у рі-
шеннях ми знайшли з більшості пи-
тань консенсус.

Партнерство має бути не на словах
16 квітня 2015 року у клубі Кабміну за участю

Прем’єр-міністра України Арсенія Яценюка відбулося
засідання Національної тристоронньої соціально-еко-
номічної ради, на якому обговорено стан і перспек-
тиви соціально-економічного розвитку України на
2015–2016 роки в контексті започаткованих реформ і
курсу держави на євроінтеграцію.

З профспілкової Сторони у засіданні взяли участь
Г.В.Осовий — Співголова Національної ради від проф-
спілкової сторони, Голова Федерації профспілок
України, С.М. Кондрюк — заступник Співголови НТСЕР,
заступник Голови ФПУ, керівники ЦК галузевих проф-
спілок та територіальних профоб’єднань, керівники
СПО об’єднань профспілок.

ЗВЕРНЕННЯ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ ДО ВЕРХОВНОЇ РАДИ УКРАЇНИ

У листі до народних об-
ранців наголошується: у зв’яз-
ку із катастрофічним падінням
рівня життя працюючого насе-
лення, пенсіонерів внаслідок
стрімкого знецінення трудо-
вих доходів та заощаджень
через замороження з грудня
2013 року розмірів прожитко-
вого мінімуму, мінімальної за-
робітної плати та пенсії в умо-
вах небувалого зростання цін
на товари і послуги, багато-
кратного підвищення кому-
нальних тарифів, девальвації
гривні до Парламенту звер-
таються керівники Спільного
представницького органу ре-
презентативних всеукраїнсь-
ких об’єднань профспілок на
національному рівні (СПО
об’єднань профспілок).

Вони привернули увагу
депутатів до того, що ста-
ном на сьогодні основна дер-
жавна соціальна гарантія —
мінімальна заробітна плата
становить лише 66% від роз-

рахованого Мінсоцполітики
відповідно до чинного законо-
давства розміру фактичного
прожиткового мінімуму для
працездатних осіб (з урахуван-
ням обов’язкових податків та
зборів) та ледь перевищує 50
доларів США, що втричі нижче
визначеного ООН рівня зли-
денності — 5 доларів на день.

В умовах високого рівня
інфляції (за 2014 рік — 124,9%,
у 2015 році — 133,1%) та
стрімкої девальвації гривні
штучно занижена мінімальна
зарплата не тільки не забезпе-
чує основних потреб праців-
ника та його сім’ї, її навіть
недостатньо для фізичного ви-
живання самого працівника. 

Постійно збільшується
кількість працівників, яким
своєчасно не виплачується
заробітна плата, сума боргу
у зарплаті за рік зросла втри-
чі. Така ж ситуація з пенсій-
ним забезпеченням, внаслі-
док чого абсолютна більшість

ветеранів праці перебуває за
межею бідності (середня пен-
сія — 1581,5 грн., межа бідно-
сті — 1176 грн.).

Лідери найчисельніших
профспілкових об’єднань краї-
ни вважають, що для віднов-
лення конституційного права
працівників на своєчасне от-
римання заробітної плати не-
обхідно здійснити невідкладні
заходи для повернення забор-
гованості з її виплати. Вони
інформують, що профспілка-
ми розроблено проект закону
«Про внесення змін до деяких
законодавчих актів України
щодо забезпечення своєчас-
ної виплати заробітної плати»,
яким передбачено посилення
відповідальності посадових
осіб підприємств за пору-
шення трудового законо-
давства та захисту еконо-
мічних інтересів працівників
у разі затримки заробітної
плати. СПО просить розгля-
нути зазначений законо-
проект та внести його до
Верховної Ради України від-
повідно до Регламенту.

***
Національні репрезента-

тивні об’єднання профспі-

лок, до лав яких входять
майже 9 мільйонів членів
профспілок, у відповідності
із статтею 24 Статуту Між-
народної організації праці
направили до МОП Подан-
ня у зв’язку з порушенням
Урядом України Конвенції
МОП №95 «Про охорону
заробітної плати», а також
звернулися до Генерального
директора Міжнародного
бюро праці Гая Райдера з
проханням передати його
для розгляду у Комітеті МОП
по нормах.

У листі, який підписали
керівники найчисельніших
профспілок, зазначено, що
у згаданому Поданні наво-
дяться факти порушень у
зв’язку  із несвоєчасною та
не у повному обсязі випла-
тою заробітної плати укра-
їнським трудівникам. Так,
на 1 березня 2015 року
заборгованість у заробітній
платі загалом перевищила
1,5 млрд. грн., без враху-
вання окупованих терито-
рій. Зарплата не виплачена
понад 201 тис. працівників
економічно активних під-
приємств.

Не допустимо подальшого падіння рівня життя громадян!
Профспілкові об’єднання України, які представ-

ляють трудові та соціально-економічні інтереси понад
9 млн. громадян, 16 квітня звернулися до керівни-
ків усіх депутатських фракцій і депутатських груп
Верховної Ради України із закликом не допустити
подальшого падіння рівня життя громадян.

СИМВОЛ МОГУТНОСТІ І ЄДНОСТІ ПРОФСПІЛКОВОГО РУХУ В УКРАЇНІ

Нещодавно відбулося
виїзне засідання Наглядо-
вої ради Благодійного фон-
ду «Відродження Будинку
профспілок», в якому взяли
участь лідери і члени Пре-
зидії ФПУ.

Засідання розпочалося з
огляду Будинку профспілок,
під час якого члени Наглядо-
вої ради на власні очі про-
інспектували, як відбувається
відродження символу Рево-
люції Гідності.

Як уже вкотре зазначили
директор підприємства-під-
рядника (ТОВ «ФК Буд») з
ліквідації наслідків пожежі у
Будинку профспілок Борис
Шуляєв та к.т.н., доцент, архі-
тектор, експерт із досліджен-
ня стану Будинку профспілок
Артем Білик, будівля є віднов-
люваною, фундамент будівлі
не постраждав. Вони також
підкреслили, що Будинок
профспілок буде відроджено у
тому ж вигляді, яким він був до

пожежі, і за наявності коштів
реконструкцію можна встигну-
ти завершити до 25-ї річниці
Незалежності України — 24
серпня 2016 року.

Директор Благодійного
фонду «Відродження Будинку
профспілок» Василь Андреєв
поінформував членів Нагля-
дової ради про діяльність
Благодійного фонду «Відрод-
ження Будинку профспілок» у
2014 році. Зокрема, Василь
Андреєв зазначив, що було
проведено роботи з ого-
родження, консервації теп-
лопункту та трубопроводів,
убезпечення фасаду, вивезен-
ня згорілого та будівельного
сміття, проведено інструмен-
тальне обстеження та екс-
пертний висновок, розробле-
но робочий проект укріплення
будівлі на підставі обстеження,
виконано підкріплення аварій-
них конструкцій. Також прове-
дено роботу з органами влади
та місцевого самоврядування,

із громадськістю, не припи-
няється робота в інформацій-
ному полі.

Нагадаємо, Благодійний
фонд «Відродження Будин-
ку профспілок» (http://www.
fpsu.org. ua/component/con-
tent/category/165-blagodi-
jn i j - fond-v idrodzhennya-
b u d i n k u - p r o f s p i l o k ?
layout=blog) проводить ро-
боти із відновлення Будинку
профспілок за рахунок по-
жертв благодійників, серед

яких українські та міжнарод-
ні профспілкові організації,
члени профспілок та трудові
колективи. Держава не до-
лучена до відновлювальних
робіт чи їх фінансування.

План проведення віднов-
лювальних робіт передбачає
реконструкцію Будинку проф-
спілок у тих геометричних ме-
жах та зовнішньому вигляді,
який ідентичний тому, що був
до 19 лютого 2014 року, до
пожежі.

Відродження Будинку профспілок триває

ПОВІДОМЛЯЄ ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»

У зв’язку із поширенням інформації про можливу участь
профспілок НАЕК «Енергоатом» у масових протестних акці-
ях, які вказані у так званому плані «Крєпость» бізнес-струк-
тур олігарха Ріната Ахметова, повідомляємо наступне.

Трудовий колектив ДП НАЕК «Енергоатом» працює у
штатному режимі та не розділяє інспіровані будь-ким про-
тестні настрої. Профспілковий комітет Компанії при вирі-
шенні проблемних питань, які виникають у ході повсякден-
ної роботи, віддає перевагу переговорному процесу, що
неодноразово призводило до позитивного результату.

Специфіка експлуатації АЕС та високий рівень відповідаль-
ності всіх працівників Компанії за безпечну експлуатацію ядер-
них установок сформували систему пріоритетів, серед яких
створення та утримання високого рівня морально-психологічно-
го клімату в колективах є одним із основних. Відтак члени проф-
спілкової організації ДП НАЕК «Енергоатом» не беруть і не мають
наміру брати участь у будь-яких акціях протесту інспірованих
ззовні. Виключне право на виступи та заяви від імені трудового
колективу НАЕК «Енергоатом» належить лише виборним проф-
спілковим органам та їх керівникам відповідно до наданих
повноважень. Все інше — спекуляції.

За наявною у нас інформацією, сьогодні, у суботу 25 квітня,
за вказівкою керівництва планується масштабна участь проф-
спілки ДСП «ЧАЕС» в акціях протесту. За цією ж інформацією,
вказана профспілка має намір виступити від імені трудового
колективу НАЕК «Енергоатом».

Просимо спостерігачів та засоби масової інформації не
брати на віру такі твердження.

Звертаємо увагу, що останні місяці відбувається організова-
ний певними силами інформаційний тиск на ДП НАЕК
«Енергоатом» із залученням як окремих народних депутатів,
посадовців, представників силових органів, так і громадських та
екологічних організацій. Мета — дискредитація іміджу та ділової
репутації Компанії — оператора АЕС України, у тому числі і за
кордоном.

Вважаємо, що все це має замовний характер як ззовні, так і
олігархічних структур всередині держави, які втрачають моно-
польне становище та вплив в енергетичному секторі економіки
України. Адже цьогорічний осінньо-зимовий опалювальний
сезон країна витримала завдяки самовідданій праці атом-ників
України. Одночасно із несенням пікових навантажень в найважчі
періоди атомна енергетика працювала без резервних потужнос-
тей 13-ма енергоблоками, брала участь у добових розвантажен-
нях за відсутності достатньої кількості маневрових потужностей
теплових енергоблоків, що дозволило уникнути віялових відклю-
чень споживачів. При цьому не отримуючи та не наполягаючи на
додатковій оплаті послуг з маневрування!

Більше того, у цей важкий для країни період ми реалізували
велику кількість проектів з імпортозаміщення, передусім задля
уникнення монопольної залежності від російських постачальни-
ків обладнання та послуг: інтенсифікувалася робота з диверси-
фікації ядерного палива виробництва Westinghouse, реалізації
проекту будівництва Централізованого сховища відпрацьовано-
го ядерного палива з компанією Holtec, досягнуто домовленос-
тей з чеською Skoda та польською Polenergy (дочірня компанія
всесвітньо відомої Кульчик Інвестмент, яка вперше розглядає
можливість інвестування в ядерну енергетику саме в Україні),
укладено прямі контракти з українськими виробниками енерге-
тичного обладнання, отримано кредит ЄБРР на підвищення без-
пеки та модернізацію ядерних енергоблоків, у плановому режи-
мі тривають роботи з продовження ресурсу АЕС         («9 блоків за
6 років»). Усе це відбулося завдяки самовідданій праці всіх без
вийнятку працівників Компанії.

Зроблено багато. Але сьогодні ми спостерігаємо постійний
пресинг та гальмування наших проектів, кожен з яких має на меті
виключно енергетичну незалежність України та стабільність
поставок економічно вигідної та екологічно чистої атомної енер-
гії для потреб економіки і населення України. Це — і заведення
карних справ за виконання затверджених Верховною Радою та
урядом доручень та інвестиційних програм, і «маски-шоу» та
катування на допитах, і створення антиядерних панічних настро-
їв серед населення з риторикою Путін.тв та ватажків злоякісних
утворень ДНР/ЛНР, котрі масово тиражують за великі російські
гроші українські та закордонні ЗМІ, і багато інших проявів гібрид-
ної війни.

Надскладні завдання та високий рівень відповідальності, які
стоять перед колективом ДП НАЕК «Енергоатом» для забезпе-
чення енергетичної безпеки України в надскладний для усіх нас
час, вимагають адекватного відношення до атомної енергетики
з боку всіх гілок влади.

Вимагаємо від органів влади, що відповідають за національ-
ну та, зокрема, інформаційну безпеку країни, негайно та карди-
нально втрутитися у ситуацію і припинити цей пресинг; знайти та
покарати безпосередніх виконавців та реальних замовників!
Інакше Україна програє Росії інформаційну, економічну й енерге-
тичну війну. Наголошуємо, що сьогодні нарешті створені переду-
мови для поступового звільнення з-під російської монополії в
енергетичній галузі.

ЗАЯВА
заступника Голови Атомпрофспілки України,

голови профспілкової організації ДП НАЕК «Енергоатом»
Олексія Лича для громадськості та ЗМІ

Во второй декаде апреля руководители ГП НАЭК «Энер-
гоатом», структурных подразделений Дирекции Компании
и обособленных подразделений киевского расположения
приняли участие в работах Дня благоустройства в рамках
ежегодной акции «За чистую окружающую среду» в сквере
мемориала памяти ликвидаторам Чернобыльской АЭС,
который расположен в Киеве на Троещине.

По традиции атомщики приняли участие в этом мероприя-
тии совместно с руководством и членами Общества ветера-
нов-инвалидов ликвидации аварии на ЧАЭС. Во время Дня
благоустройства участники совместными усилиями убирали
территорию сквера и мемориала — собрали старую траву и
мусор, обкопали газоны и деревья, посадили две красивые
молодые елки, которые замкнули круг вокруг памятника ликви-
даторам. Руководители Компании и ее подразделений имели
возможность в неформальной обстановке пообщаться с вете-
ранами-ликвидаторами и бывшими жителями Припяти, прожи-
вающими в прилегающем микрорайоне.

В этом году ГП НАЭК «Энергоатом», как и всегда, провело
комплекс памятных мероприятий, посвященных годовщине
ликвидации аварии на Чернобыльской АЭС, — митинги-реквие-
мы, поминальные панихиды, книжные экспозиции, публикации
в корпоративных СМИ, совместные мероприятия с громадами
городов-спутников атомных станций. На сегодняшний день в
Компании продолжают трудиться бывшие работники Черно-
быльской АЭС и участники ликвидации последствий аварии, и
поэтому очередная годовщина использована как возможность
для их чествования и оказания им поддержки.

«Энергоатом» принял участие в благоустройстве
сквера мемориала памяти чернобыльцам
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Ціна договірна

4
«АЕС — ДОБРОБУТ — БАТЬКІВЩИНА»: ТВОРЧІСТЬ ЮНИХ ПАТРІОТІВ

СОЦІАЛЬНА ДОПОМОГАСПОРТИВНІ ТАЛАНТИ АТОМНИХ МІСТ

Організаторами заходу
традиційно виступають ДП
НАЕК «Енергоатом» і проф-
ком Компанії. Конкурс про-
ходить у рамках реалізації
соціальної політики «Енер-
гоатома». Його головна ме-
та — сприяння творчому
зростанню талановитої та
обдарованої молоді, розви-
ток у підростаючого поко-
ління розуміння єдності та
цілісності країни. 

Конкурс проходить у два
етапи. У першому (відбір-
ковому) визначено авторів
кращих робіт у містах-супут-

никах АЕС. У Южноукраїнсь-
ку спеціальне журі у скла-
ді професійних художників,
представників міського уп-
равління освіти, відділу ро-
боти з громадськістю та ЗМІ
ВП ЮУАЕС, організації мо-
лоді Южноукраїнської об’єд-
наної організації профспілки
із 26 робіт, поданих на кон-
курс у двох вікових групах
(10-13 років і 14-17 років),
відібрало 6 кращих. У жанрі
«малюнок» — це «З гідними
нащадками процвітає дер-
жава» (автор Наталія Папу-
шой, 11 років); «Наслідуючи
мистецтво славних пред-
ків» (Альбіна Демиденко, 13
років); «Достойні нащадки
козацької слави» (Аліна Без’я-
зика, 15 років). У жанрі «де-

коративно-прикладне мис-
тецтво» — «Міць  і слава ко-
зацького краю» (Катерина
Черняєва, 10 років); «Ко-
хаю край наш дорогий, що
зветься Україна» (Анастасія

Штанько, 16 років); «Тепло,
що лине з козацької душі»
(Валентина Бєлінська, 14
років).

Другий етап конкурсу від-
будеться у травні у Києві. З

числа робіт-переможців від-
біркових етапів у містах-су-
путниках АЕС буде названо
шість кращих, які посядуть
перше, друге та третє місця в
кожній з двох вікових груп.

Достойні нащадки козацької славиДостойні нащадки козацької слави
У Южноукраїнську підбито підсумки першого етапу

щорічного конкурсу дитячо-юнацької творчості «АЕС —
ДОБРОБУТ — БАТЬКІВЩИНА» в номінаціях «малюнок» і
«декоративно-прикладне мистецтво». Тема творчого зма-
гання цього року «Достойні нащадки козацької слави».

В спортивно-оздоровительном комплек-
се Запорожской АЭС состоялась пресс-кон-
ференция со спортсменами — участниками
чемпионата на Кубок мира по пауэрлифтингу
среди спортсменов с нарушениями опорно-
двигательного аппарата в Дубаи Алиной
Кумейко и Раисой Топорковой, а также
Натальей Ежовой и Андреем Беликовым, их
тренером Сергеем Кумейко. Известные
спортсмены в очередной раз привезли в
Энергодар медали не только с Кубка мира, но
и с Чемпионата Украины, который проходил
в Днепропетровске. О том, как дались им эти
победы, и какой труд стоит за каждой награ-
дой, они поделились с журналистами.

Как с удовлетворением и гордостью конста-
тировал директор СОК Дмитрий Диброва, каж-
дый из спортсменов вернулся домой с наградой.
Алина Кумейко стала победительницей Кубка
мира в соревнованиях юниоров. Рая Топоркова
завоевала серебряную награду в весовой катего-
рии 41 кг. Вскоре спортсменки примут участие в

Паралимпийских играх-2016 в Рио-де-Жанейро.
«Эти результаты были достигнуты благодаря кро-
потливому, тяжелому труду спортсменов и их тре-
нера Сергея Кумейко. Мы, со своей стороны, при
большой финансовой поддержке профсоюзного
комитета, помогли им создать необходимые
условия», — отметил Виктор Николаевич.

По словам тренера ребят Сергея Кумейко,
подготовка к этому чемпионату продолжалась
весь год. За это время спортсмены принимали
участие во всеукраинских соревнованиях, что
помогало им все время держаться в тонусе и
только наращивать уверенность в своих силах.
Но Сергей Михайлович не скрывал — победа
далась нелегко, ведь у каждого из спортсменов
свои трудности со здоровьем, свои эмоцио-
нальные и психологические барьеры. Так, бук-
вально за несколько месяцев до Кубка мира у
Раи, по словам ее тренера, пошел спад — орга-
низм просто дал сбой. Тем не менее, несмотря
на серьезные проблемы, девушка все же смогла
завоевать серебро. Алина за две недели до

поездки заболела ангиной, тренироваться не
могла вплоть до самих соревнований. Как след-
ствие — девочка не смогла побить собственный
рекорд — 95 кг, установленный три года назад в
Малайзии. Но она все же завоевала золото
Кубка мира. И ее воля к победе заслуживает ува-
жения. А вот уже на Чемпионате Украины Алина
смогла проявить себя в полную силу и выжала
100 рекордных килограммов!

И Алина, и Рая как талантливые и успешные
спортсменки не единожды поощрялись преми-
ей городского головы. А в этом году Раисе
Топорковой — мастеру спорта Украины между-
народного класса по пауэрлифтингу среди инва-
лидов была присуждена персональная денежная
премия председателя облгосадминистрации за
выдающиеся достижения в спорте. 

Достойно на Чемпионате Украины проявили
себя Наталья Ежова и Андрей Беликов. Андрей
выжал штангу в 127 кг, что позволило ему занять
третье место. Сейчас он серьезно планирует
снова вернуться в большой спорт и благодарен
своему тренеру за то, что к каждому из своих вос-
питанников тот находит подход, правильно под-
бирает нагрузки и мотивацию. А это очень непро-
стое дело — быть тренером.

Как, в свою очередь, отметила мастер спорта
международного класса Наталья Ежова, еще
очень важно, когда для тренировок созданы все
необходимые условия, есть хорошие спортивные
залы, как, например, в Энергодаре. Своим
результатом на Чемпионате Украины девушка, в
принципе, довольна. Она стала серебряным при-
зером.

Теперь спортсменам предстоит подготовка к
чемпионату Европы в Венгрии. А в 2016 году
Алина и Рая примут участие в Паралимпийских
играх, которые пройдут в Рио-де-Жанейро. «У
этих ребят большое будущее. Они — гордость не
только нашего города, но страны, а их труд заслу-
живает не только уважения, но и постоянной под-
держки», — справедливо заметил председатель
профсоюзного комитета ОП ЗАЭС Николай
Захаров.

Людмила ГОТЫЧ

Уряд України встановив роз-
міри і порядок виплат щорічної
грошової допомоги до 5 травня.

Відповідно у 2015 р. її отри-
мають учасники бойових дій, інва-
ліди війни і особи, які мають заслу-
ги перед Батьківщиною, а також
жертви нацистських переслідувань
та інші категорії населення. Конт-
роль за розподілом коштів покла-
дається на Міністерство соціальної
політики шляхом перерахування
виплат на зазначені цілі структур-
ним підрозділам з питань соціаль-
ного захисту населення. Виплати
надійдуть через відділення зв’язку
або установи банків на особові
рахунки громадян за місцем отри-
мання пенсії, а особам, які не  є
пенсіонерами, — за місцем їхнього
проживання. Зокрема, допомога
передбачена у таких розмірах:  1)
інвалідам війни та колишнім мало-
літнім (яким на момент ув’язнен-
ня не виповнилося 14 років) в’яз-
ням концентраційних таборів, гетто
та інших місць примусового утри-
мування, визнаним інвалідами від
загального захворювання, трудово-
го каліцтва та з інших причин: І гру-
пи — 2 тис. 835 грн.; II групи — 2
тис. 475 грн.; III групи — 2 тис. 200
грн.; 2) учасникам бойових дій та
колишнім неповнолітнім (яким на
момент ув’язнення не виповнило-
ся 18 років) в’язням концентрацій-
них таборів, гетто та інших місць
примусового утримування, а також
дітям, які народилися у зазначе-
них місцях примусового утриму-
вання їхніх батьків, — 875 грн.; 3)
особам, які мають заслуги перед
Батьківщиною, — 2 тис. 835 грн.;
4) членам сімей загиблих і дружинам
(чоловікам) померлих інвалідів вій-
ни, дружинам (чоловікам) померлих
учасників бойових дій, учасників вій-
ни і жертв нацистських пересліду-
вань, визнаних за життя інвалідами
від загального захворювання, тру-
дового каліцтва та з інших причин,
які не одружилися вдруге, — 440 грн.;
5) учасникам війни і колишнім в’яз-
ням концентраційних таборів, гет-
то та інших місць примусового
утримування, особам, які були на-
сильно вивезені на примусові ро-
боти, дітям партизанів, підпільни-
ків, інших учасників боротьби з
націонал-соціалістським режимом
у тилу ворога — 160 грн.

Державна підтримка

На Чемпионате Украины
по фехтованию на саблях,
который стартовал в Киеве,
воспитанники комплексной
детско-юношеской спортив-
ной школы (КДЮСШ) первич-
ной профсоюзной организа-
ции Хмельницкой АЭС среди
лучших.

Так, в фехтовании на саб-
лях среди женщин нетишин-
ские спортсменки завоевали
второе и третье места. Второе
место заняла Алина Комащук,
которая уступила лишь один
удар (14:15) действующей чем-
пионке мира Ольге Харлан.

Третьей стала Ольга Жовнир,
которая в полуфинале уступила
победительнице турнира.

Среди мужчин воспитанник
КДЮСШ ППО ХАЭС Дмитрий
Бойко также стал вторым, усту-
пив с аналогичным результатом
(14:15) одесситу Андрею Ягодке.

По словам тренера нети-
шинских саблистов Виталия Ци-
сарука, результаты спортсменов
— свидетельство постоянных,
упорных тренировок и каче-
ственной подготовки к Чемпио-
нату мира по фехтованию, кото-
рый состоится в следующем
году.

Фехтовальщики города-спутника
ХАЭС — призеры Чемпионата Украины В Харькове состоялся второй Международ-

ный марафон и Кубок Украины по марафонско-
му бегу. На старт на дистанции 42 км 195 м
вышло более 300 участников из 18 стран мира,
среди них Анатолий Бондаренко — спортсмен
физкультурно-оздоровительного центра ГП
«ВостГОК», воспитанник Николая Деревянчука.

Дебют прошел успешно: Анатолий на первом в
своей жизни марафоне занял третье место в Кубке
Украины. Это большой успех. Примечательно, что
его наставник Н. Деревянчук — мастер спорта на
этой дистанции.

Напомним, что Анатолий Бондаренко в 2014
году был чемпионом Украины среди спортсме-
нов в возрасте до 22 лет на дистанции полума-
рафона.

По информации
физкультурно-оздоровительного центра

ГП «ВостГОК»

Успешный дебют желтоводского марафонца

Победа далась нелегко
Алина Кумейко и Раиса Топоркова стали призерами Кубка мира по пауэрлифтингу
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